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Pracovníci pošty v roce 1920. Pošmistrová pí. Mootzová, doručovatelé Fr. Průcha, Nádvorník, a poštovní posel R. Šesták.

150 LET POŠTY V POSTUPICÍCH
Druhá polovina 19. století byla ve znamení velkého ná-

růstu vesnických poštovních úřadů. Mimo Postupic to byla 
např. pošta Louňovice (7. 4. 1869), Kamberk (27. 8. 1870), 
Pravonín (21. 11. 1871). Důvodem byl rozmach hospodář-
ského života, průmyslu a nové uspořádání země na kraje a 
okresy. Všechny tyto faktory vyvolávaly tlak veřejnosti na 
nutnost zlepšení možností komunikace a tím i na větší hus-
totu i zkvalitnění poštovní sítě.
Pošta v Postupicích byla zřízena v roce 1869 a dle c.k.Ví-

deňského poštovního věstníku to bylo 31. srpna 1869. Kro-
nika obce sice uvádí již rok 1868, ale šlo pouze o sběrnu 
psaní spadající k poště Benešov. Tato sběrna, tak jako v 
jiných případech, byla následně jmenována samostatnou 
poštou.
Pošta byla umístěna v čp. 15 a do přepravní sítě byla za-

pojena prostřednictvím pěšího posla k poště Benešov.

V c.k.Věstníku je rovněž uveden seznam obcí, které spada-
ly do obvodu postupnické pošty. Byly to:
- obce Čelivo s Buchovem,
- Milovanice s Holčovicemi a Lhotou Veselkou,
- Postupice s Podlesím, Leč, Nový Ovčín, Nový Mlýn, Želichov
- Bažantnice, Jemniště, Lísek a Sušice,
- Nová Ves, Pozov, Jezviny a Kopaniny
Každého jistě napadne, jak veliký měla pošta v Postupi-

cích obvod. Musíme však vysvětlit, že i když výše uvedené 
obce spadaly do obvodu pošty, zásilky nebyly doručovány 
tak, jak to známe dnes. Jednak bylo zásilek proti dnešku 
velmi málo a k doručení byli využíváni i kupci, hokynáři, 
formani, či obecní sluhové a to vždy po dohodě s poštmis-
trem. Klasické doručování listonoši bylo u pošty zavedeno 
až kolem roku 1905.

pokračování na straně 10
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V KRÁTOSTI Z OBCE
Vážení spoluobčané,
25. listopadu byl završen několikaletý proces vzniku no-

vého obecního znaku a vlajky. S paní místostarostkou jsme 
se zúčastnili v Poslanecké sněmovně Parlamentu ČR slav-
nostního předání dekretu o udělení obecních symbolů. Rád 
bych tímto poděkoval předchůdci, p. Miloslavu Půtovi, že 
vznik nového znaku inicioval. 
Jelikož se blíží konec roku, dovolím si trochu rekapitu-

lovat. Je to již rok, co jsem byl Vámi zvolen za starostu 
obce. Celou dobu se snažím vést obec tak, aby vzkvétala a 
abychom byli rádi, že zde můžeme žít. Ne všechny pláno-
vané projekty se podařilo uskutečnit, a to buď z důvodů 
zaneprázdněnosti dodavatelů, nebo i částečně mojí nedo-
statečnou přípravou a špatným odhadem, kolik času zabe-
re projektová příprava. Rád bych vám tedy poděkoval za to, 
že jste byli shovívaví.
Velký dík musím vyslovit také všem spolupracovníkům, 

zaměstnancům a hlavně kolegyním z kanceláře, bez jejichž 
pomoci bych se zcela jistě „v papírech utopil“. Právě ony 
mají se mnou nebetyčnou trpělivost. Děkuji vám!
Na závěr bych si dovolil popřát vám všem krásné a pokoj-

né Vánoce a úspěšný vstup na Nového roku, který doufám 
bude plný pohodových zpráv a šťastných událostí.

Jiří Sternberg

SBĚRNÝ DVŮR OBCE POSTUPICE 
PRO ROK 2020

Nebezpečný odpad z domácností

1. autobaterie
2. barvy, lepidla
3. bojler el.
4. elektrošrot
5. hadry od olejů a barev
6. lednice
7. obaly od olejů a barev, barvy
8. olejové a vzduchové filtry
9. rádio 
10. televizor
11. výbojka 
12. zářivková trubice

Sběrný dvůr je otevřen vždy 1. sobotu   
v měsíci od 9.00 hodin - do 11.00 hodin.
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VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
10.11.2019 proběhlo již tradiční podzimní vítání novoro-
zeňat do svazku naší obce. Přivítali jsme: Františka Buchala 
z Milovanic, Dámodara Horu z Lhoty Veselky, Františka Kro-
nuse, Jakuba Marčana, Kamilu Půtovou a Nelu Peterkovou 
z Postupic. Slavnostního aktu se ujal pan starosta, který 
popřál rodičům a jejich dětem hodně zdraví a mnoho život-
ních úspěchů. Po podpisu do pamětní knihy předal všem 
zúčastněným i finanční dar ve výši 1.000,- Kč, jako malý 
příspěvek z rozpočtu obce. S básničkami a písničkami vy-
stoupily děti z MŠ a ZŠ, které také předaly maminkám malý 
dárek a kytičku pro radost. Závěrem mi dovolte, abych vám 
jménem všech členek SPOZ popřála krásné Vánoce, v no-
vém roce 2020 mnoho štěstí, zdraví a osobních a pracov-
ních úspěchů. 

Radka Marešová

VE ŠKOLCE OD ZÁŘÍ DO 
VÁNOC
Podzim prosvištěl školkou, ani nevíme jak, ale při ohléd-

nutí toho máme dost za sebou. Předškoláci od září do listo-
padu jezdili na plavání a teď všichni plavou jak rybky (nebo 
ne?). Interaktivní program Jógou a tancem se nám hodil 
– letos na Jablíčkové třídě cvičíme jógu a náramně si to 
užíváme.
Autobusem jsme navštívili úžasný Dýňový svět a, věřte 

nám, že tolik dýní pohromadě těžko uvidíte. Kromě dýní si 
děti užily netradičně vybavenou zahradu a po dlouhé cestě 
se dobře rozhýbaly na hradě z balíků slámy a dalších prolé-
začkách. Nebýt lehce zmateného a objížďkou zaskočeného 
pana řidiče, výlet by neměl chybu.
Užili jsme si několik divadelních představení: Červená Kar-

kulka, O veliké řepě, Švec a čert a první ze série interak-
tivních programů Ekocentra Čapí hnízdo s tématem Malý, 
velký, tlustý, tenký. 
Začátek listopadu a dušičkové období je přímo stvořené 

k Lampiónovému setkání. Vždycky ho tak máme a vždycky 
si ho užijeme, jak cestu s lampióny, tak opékání buřtíků i 
bobříky odvahy, letos cestu potmě přes zahradu školky a 
školy. Skupinka malých s dospělým doprovodem, skupinka 
školáků samostatně, ovšem… jaksi… se nám zapomněli vrá-
tit a bobříka protahovali a protahovali… Očividně se nebáli.
V listopadu proběhlo Vítání nových občánků a je samo-

zřejmostí, že se ho s básničkami účastní i naši předškoláci. 
Tímto děkujeme jim i jejich rodičům!
Abychom nezapomněli, v listopadu jsme zamkli školkovou 

zahradu, splnili pár nesplnitelných úkolů od skřítka Aloise a 
našli důkladně schovanou odměnu.

Novinkou letošního adventu bylo Zpívání u stromečku 
s následným rozsvícením stromku. Děti v bílém, s hvězda-
mi na hlavách a svíčkami v rukou, zazpívaly vánoční písně 
a přednesly čertovské a zimní básničky a, dle ohlasu rodi-
čů, akce se velmi líbila, což nás opravdu těší. Děkujeme za 
účast!
Čertímu strašení se začátkem prosince nevyhneme. V oko-

lí se pohybují černé kočky, občas se něco mihne v křovíč-
ku. No, znáte to... A když přijdou OPRAVDOVÝ MIKULÁŠ a 
OPRAVDOVÝ ANDĚL s několika OPRAVDOVÝMI ČERTY, je to 
jasné. Zlobiváci to mají spočítané a hodné děti dostanou 
odměnu. Co myslíte, jak to u nás dopadlo? Po přepočítání 
dětí po odchodu čertů jsme byli na stejném počtu. Uf! To 
se nám ulevilo.
Dále už nás čekají jen samé příjemné záležitosti –  slav-

nostní prožívání adventního času a vánoční nadílka.
Přejeme všem milým lidem krásné Vánoce a v (magickém) 

roce 2020 vše, co je pro ně dobré.

Za kolektiv zaměstnanců mateřské školy Hana Kladivová

NADÍLKOVÝ DEN VE ŠKOLE
Na 5. prosince se děti těší a zároveň se chvějí strachy. Ně-

kdy jsou odvážné a jindy pláčou.  Některé Mikuláši slibují, 
jak budou hodné a jiné tvrdošíjně vzdorují. V naší škole tuh-
le zábavu připravují pro děti každým rokem žáci 9. ročníku. 

Nařežou proutky na neposluchy, připraví pytle pro zlobivce, 
kteří jsou napsáni na černé listině, jež dorazila přímo z pek-
la. Musí nachystat balíčky pro napravené hříšníky a hlavně 
se musí řádně namaskovat za pekelné bytosti. A protože si 
všichni chtějí užít řádění čertů, nikdo nechce být andělem 
ani Mikulášem, takže tato role zbyde většinou na paní uči-
telku a pana učitele. Stejně tak tomu bylo i tento rok.      
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     Jakmile je vše připravené, vyráží se na tour de Mikuláš-
ská nadílka. Nejdříve chodíme do školky, kde jsou dětičky 
od nejmenších po předškoláky. Snaží se zazpívat písničku 
nebo zarecitovat básničku. Za odměnu dostávají balíčky 
plné dobrot. Poté jsme museli očistit od hříchů paní proda-
vačky, které se do příštího roku musí polepšit a natrénovat 
zpěv či recitaci. A již nastává čas na obhlídku školních rato-
lestí, což si čerti a čertice nejvíce užívají. Proutky se ohýbají 
a děti poskakují v pytlích po chodbě. Všechny dostanou ba-
líček se sladkostmi a ovocem. Na závěr ještě zkontrolujeme 
pana starostu a ostatní pracovnice z obecního úřadu, kteří 
nás již netrpělivě očekávali a děti za návštěvu štědře odmě-
nili. Po poledni se z čertů, anděla a Mikuláše opět stávají 
žáci a učitelé, kteří jsou plni zážitků z nadílkového dopole-
dne.      A děti jsou při odpolední výuce většinou zjihlé jako 
beránci – alespoň jednou v roce.
     Michaela Šetková

PŘEDVÁNOČNÍ KONCERT
Předvánoční čas nám 29. listopadu ve škole zpříjemnil 

Záškolák uspořádáním koncertu. Ve večerních hodinách 
vystoupily ve vestibulu školy „ Sestry v akci“ z Veliše pod 
vedením T. Maďara. Kdo, ten večer čekal koledy, ten se ne-
dočkal. Jak sám vedoucí tohoto pěveckého sboru zdůraznil, 
bylo na ně ještě brzy a všichni si jich ještě z médií zanedlou-
ho užijí více než dost. Většina písní ale navozovala tu pra-
vou vánoční atmosféru. Ať už to byly méně známé písničky 
od známých interpretů, písničky z muzikálů nebo vlastními 
texty vylepšené melodie. Více jak hodinový program utekl 
jako voda a účinkující sklidili veliký potlesk, po kterém jsme 
se s děvčaty rozloučili malou kytičkou a s Tomášem s něčím 
na nervy, protože ukočírovat takové hejno „pěnic“, to musí 
být opravdu fuška.  

Jana Jíšová

POHÁDKOVÁ NOC
„Bylo nebylo, za devatero řekami a devatero horami stál 

hrad. Žili v něm král a královna, kterým se narodilo děvčát-

ko jménem Sněhurka.“  Tak to je začátek pohádky, kterým 
vypravěč zahajoval scénku nastudovanou společně deváťá-
ky a paní učitelkami.
Ale abych nepřeskakovala. Na pátek 6. prosince jsme si 

naplánovali Pohádkovou noc. Děti z 1. – 3. třídy dostaly 
přesné pokyny, co si mají přinést. Deváťá-
ci zatím pilně pracovali na scénáři celého 
večera. 
Úderem půl šesté otevíral pohádkový 

pan školník dveře do pohádkové školy. 
Vchodem procházeli trpaslíci, Sněhurky, 
princezny, ale také kostlivec nebo piráti. 
Hned za dveřmi musely děti odevzdat 
první splněný úkol – malý dárek pro tr-
paslíky do jejich chaloupky. Trpaslíci do-
stali krásné výrobky z přírodnin, papíru 
nebo vosku. Dokonce se radovali z první 
pokladničky a ještě více z nádherné lu-
cerničky. Deváťáci si děti rozebrali, uby-
tovali je a pak musely děti ukázat druhý 
splněný úkol – svou pohádkovou knihu. 
Ve třídě se pak knihy ukazovaly a četly se 
z nich úryvky. Za odměnu dětem sehráli 
deváťáci a paní učitelky pohádku „O Sně-
hurce a sedmi trpaslících.“ Ale když chtěl 
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Vážení  spoluobčané,
dovolte, abych vás všechny přivítal na slavnostním rozsví-

cení vánočního stromu  obce Postupice.
Sbor hasičů chce tímto způsobem přispět k předvánoční 

atmosféře, aby vás na chvilku oprostil od denního shonu a 
abychom si uvědomili, že se blíží Vánoce a konec letošního 
roku. 
Vím, že to není  strom, který přivezl tahač a zvedal jeřáb 

jako v Praze či v Brně. Ale je to strom, který věnoval pan 
starosta Sternberg. Chtěl bych mu touto cestou za něj po-
děkovat.
Dál bych chtěl poděkovat naší zásahové jednotce a čle-

nům sboru hasičů, kteří strom přivezli, postavili a ozdobili. 
Závěrem vám všem přeji veselé Vánoce a hodně zdraví 

v novém roce 2020.                                 
 Starosta SDH Postupice Vítězslav Kotek

princ Martin Sněhurku políbit, trpaslíci mu to nedovolili. 
Bude ji moci vysvobodit jen tehdy, když mu pomohou děti 
a splní sedm těžkých úkolů. A tak se lezlo přes hory, doly a 
brodilo přes řeky, skládaly se obrazy, poznávaly se věci po 
hmatu a také se ochutnávalo, co bude na královské svatbě, 
učila se mazurka, aby si všichni mohli na svatbě zatanco-
vat….. Nakonec trpaslíci dovolili princi Sněhurku zachránit. 
To ale ještě čekal děti ten nejtěžší úkol, dojít si tmavou 

cestou k Ježibabě pro poslední nálepku na vstupenku na 
královskou svatbu a ta ji dala, jen když děti uhodly hádan-
ku. Pak už se královští hosté mohli dosyta vytancovat na 
královské svatbě. Příjemně unaveni pak zalezli do připra-
vených postýlek a spali až do rána. Po snídani děti dostaly 
diplom a malou odměnu a dychtivě čekaly na rodiče, aby 
jim pověděly všechny novinky z pohádkové školy.

Miroslava Ottlová

PŘÁNÍ
Čím jsem starší, tím víc mám pocit, že čas ubíhá rychleji 
a rychleji. Zdá se mi, že jsem přání k novému roku psala 
nedávno, ale už je to zase 365 dní. A tak tedy znova: 
všem zaměstnancům a žákům naší školy, ale také všem 
jejím příznivcům a podporovatelům přeji spokojených 
365 dní roku 2020.

Miroslava Ottlová

HASIČI POSTUPICE

JSEM LASKAVEC
U data 13. 11. byste v kalendáři našli napsáno Světový 
den laskavosti. Proto si tento termín zvolila Nadace Karla 
Janečka pro akci Jsem laskavec. V tento den se kolektivy 
mladých lidí snaží někomu udělat radost, udělat „dob-
rý skutek“. Naši deváťáci se zapojili a věnovali svůj čas 
seniorům. Akci si poctivě naplánovali. Příchozí uvítala 
paní ředitelka, rozdělila je do skupin a vysvětlila jim, co je 
bude čekat. Skupina v tělocvičně zažila rozcvičku a zápas 
v badmintonu a přehazované. Skupina v kuchyňce zatím 
chystala sladké občerstvení – cheesecake. Skupina ve třídě 
si opakovala znalosti z dopravní výchovy na interaktivní 
tabuli. Po výměně skupin se opět rozhořel boj o vítěze. 
V kuchyňce se vyráběly bábovky a následně pomazánka, 
připravovaly se jednohubky a prostíraly stoly. Nakonec 
deváťáci nabídli všem kávu nebo čaj. Upomínkou na 

příjemně strávené odpoledne je pamětní list, který devítka 
vyrobila a rozdala seniorům.  Za akci sklidila potlesk od 
přítomných a ujištění, že dnešní návštěvníci školy se těší 
na další akci.

Miroslava Ottlová
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HASIČI JEMNIŠTĚ
Vzhledem k tomu, že v říjnu bylo z důvodu špatného po-

časí zrušeno podzimní kolo, tak jsme poprvé od roku 2007, 
co děláme mladé hasiče a nebo dorost nejeli na podzimní 
branný závod, který se měl konat 5.10. v Teplýšovicích.
V sobotu 19.10. jsme uspořádali v Lísku na rybníce Nad-

lísecký již V. ročník rybářských závodů SDH Jemniště. V le-
tošním roce se závodů zúčastnilo celkem 34 rybářů a sou-
těžilo se v kategorii do 20 let a v kategorii nad 20 let. Přijeli 
závodníci z Loun, Prahy, Sázavy, Vlašimi, Chobota, ale i z 
blízkého okolí. V letošním roce nám přálo počasí a skoro 
celý den bylo hezky slunečno. Všem se na závodech moc 
líbilo. Akorát byli zklamáni ti co nic nechytili, ale tak to ně-
kdy bývá. Dorazilo se podívat i poměrně dost lidí. Někteří 
jen tak ze zvědavosti, někteří na pivko, klobásu nebo na 
vývar s játrovými knedlíčky. Nachytalo se celkem 24 kaprů 
s celkovým součtem 1298 cm, 1 štika 58 cm a 192 plevel-
natých ryb. Největší rybu, kapra 75 cm, ulovila paní Jana 
Sazamová z Chobota. V kategorii nad 20 let vyhrál Tomáš 
Pilc z Vlašimi, který nachytal celkem 5 kaprů s celkovým 
součtem 279 cm a tím vytvořil nový rekord závodu. Druhý 
byl hodně nečekaně, a o to šťastnější, Pavel Jurkovič z Jem-
niště. Třetí byl Jaroslav Mikulecký z Vlašimi. V kategorii do 
20 let vyhrál Ondřej Čadek z Postupic, který chytil dva kap-
ry. Druhý byl Jan Platil z Nové Vsi a třetí Ondra Sochůrek 
z Dobříčkova, který získal i cenu za první chycenou rybu.
Zhodnocení roku 2019 u hasičů v Jemništi: naší bohatou 

činnost hodnotím jako velmi vydařenou. Jak po sportovní 
stránce, tak i po stránce uskutečněných akcí. V zimě jsme 
byli o jarních prázdninách na horách v Beskydech, začát-
kem července jsme tak jako každý rok spluli řeku (letos po 
letech na čtyři dny na řece Otavě) a koncem prázdnin na 
čundru - puťáku na pět dní v Beskydech. Dále jsme uspo-
řádali pálení čarodějnic, XIII. ročník hasičské soutěže na 
hasičském cvičišti Na Plajchách (letos pouze pro mladé ha-
siče s 15 družstvy) a v říjnu V. ročník rybářských závodů. 
Po sportovní stránce dost vydařený rok, na kterém, pev-
ně doufám, budeme stavět. Pro připomenutí: druhé mís-
to mladých hasičů starší kategorie v celoroční okresní hře 
Plamen, vítězství v obou kategoriích na naší soutěž. Ženy 
celkově první a třetí místo v okrskové soutěži, kde holky 
braly i všechna tři místa na bedně v jednotlivcích (osm ho-

lek v první desítce prostě super), třetí místo v okresní sou-
těži ve Vlašimi. Starší muži celkově druzí také při okrsku 
v Teplýšovicích a v jednotlivcích první a druhé místo.
Chtěl bych poděkovat jak členům sboru, tak i nečlenům 

našeho sboru, kteří nám, jemnišťským hasičům, pomáhají 
při jakékoliv činnosti a při pořádání všech akcí. 
Dále bych chtěl vyzvat zájemce, kteří by chtěli rozšířit naše 

řady, ať se mi ozvou (Miroslav Fürbacher 736 725 686).
Závěrem chceme poděkovat Obci Postupice za podporu a 

všem popřát do nového roku hodně štěstí a zdraví a hasi-
čům z Jemniště vzkázat SUPER A JEN TAK DÁL A DÍKY. 

Miroslav Fürbacher, velitel a vedoucí kolektivu mladých 
hasičů SDH Jemniště

     

NÁBOR MLADÝCH HASIČŮ A HASIČŮ

Kdo by se chtěl stát mladým hasičem, dorostencem či 
dorostenkou nebo členem, členkou soutěžního družstva 
mužů a žen SDH Jemniště, ať zavolá na tel č. 736 725 686 
nebo napíše e-mailem m.furbacher@seznam.cz 

Děláme hasičský sport (požární útok s vodou, čtyři různé 
štafety a závod jednotlivců). Dále při podzimním kole sou-
těže běháme v přírodě (branný závod všestrannosti), stří-
líme ze vzduchovky, učíme se topografii, požární ochranu, 
zdravovědu. 
V zimě jezdíme na hory, jezdíme bruslit, v létě vyrážíme 
na řeku, kterou sjedeme na raftech či kánoích. Na konci 
prázdnin jezdíme na víkendový puťák do přírody. Pálíme 
čarodějnice, pleteme pomlázky.

Prostě u nás ve sboru se snažíme, aby se nejednalo o jed-
nostranně zaměřenou sportovní aktivitu. Některé akce dě-
láme i s našimi dospělými hasiči. 

Miroslav Fürbacher velitel a vedoucí mladých hasičů 
SDH Jemniště

HASIČI POSTUPICE
Vážení spoluobčané, rád bych Vás seznámil s činností 

dobrovolných hasičů Postupic.  Zásahová jednotka vyjíž-
děla v letošním roce k 21 zásahům, z toho 9krát k ohni. 
Nejen zásahy byly náplní naší činnosti, ale i ostatní aktivi-
ty, jako byl úklid obce, Vepřové hody u sokolovny, stavění 
máje či rozsvěcení vánočního stromu. V letošním roce jsme 
dostali nové svolávací zařízení FIREPORT, díky kterému 
jsme schopni vyjet k zásahu do 5 minut. Děkujeme tímto 
za podporu celému ZO Postupice v čele se starostou Ing. 
Jiřím Sternbergem. 
Letošním rokem skončilo pětileté období „starého“ vede-

ní sboru a na valné hromadě 23. 11. 2019  bylo zvoleno 
nové vedení ve složení:  

starosta sboru:   Vítězslav Kotek
náměstek sboru:   Petr Bucek
jednatel sboru:   Václav Šesták
velitel sboru:    Pavel Jurníček
strojník sboru:   Tomáš Vobecký
pokladník sboru:   Dagmar Daňková
preventář sboru:   Josef Řezníček
velitel družstva:     Michal Jíša
předseda revizní rady:  Milan Jíša

Tímto bych chtěl poděkovat za dosavadní mnohaletou čin-
nost „starému“ vedení sboru.

Starosta SDH Postupice Vítězslav Kotek
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SENIOŘI KE KAFÍČKU
Rychle se přiblížil konec roku a já se chci s Vámi opět po-

dělit o informace, co jsme všechno ještě před závěrem roku 
stihli. 17. října jsme se v sokolovně zaposlouchali do slov 
pana PhDr. Milana Jelínka, který nám přednášel na téma 
„Králové Přemyslovci“. Musím říci, že to byla přednáška na-
bitá informacemi. Sám přednášející říkal, že to jeden čas 
byla i maturitní otázka, ze které až 80% žactva propadalo. O 
tyto přednášky je stále zájem, setkávají se velikým ohlasem, 
a tak již dnes vím, že dalším tématem pro příští rok budou 
„Husitské války“.

Dále bych se rád zmínil o akci, která se konala 22. října 
-  výlet do města Vlašimi. Zde jste navštívili místní zámek a 
výstavu Podblanické poklady. Stojí za zmínku, že zde byla 
vystavena část pokladu, který byl v loňském roce nalezen 
v obci Čelivo. Podle slov některých z dvaceti zúčastněných 
členů spolku, to byla velmi zajímavá výstava. 

14. listopadu se konalo podzimní setkání seniorů v soko-
lovně. Seniory přišel pozdravit pan starosta ing. J. Stern-
berg a místostarostka paní J. Jíšová. O kulturní program 
se postarali žáci ZŠ Vlašim Sídliště. Vystupují pod názvem 
Country berušky. Svými tanci ve stylu country roztleskali 
celý sál. Tuto skupinku dětí vede a řídí paní učitelka Roma-
na Dobíhalová. Zbytek odpoledne zpříjemnila místní kapela 
pod vedením Jaroslava Andra. Všem zúčastněným patří ješ-
tě jednou velké poděkování za jejich vystoupení. 
Poslední akcí toho roku bude 19. prosince od 14,00 hod. 

posezení u vánočního stromečku. Toto setkání se ponese 
v duchu vzpomínek a zážitků letošního roku. Poslouchat 
budeme koledy z reprodukované hudby. 
Na závěr nám  dovolte, abychom vám popřáli krásné pro-

žití svátků vánočních a do nového roku hodně zdraví.

Za vedení spolku seniorů Milena a Vašek.

NEDĚLNÍ ZVONĚNÍ 
V MIROSLAVI
Téměř každou neděli se před polednem sejdou děti míst-

ních obyvatel, chatařů a chalupářů na návsi u kapličky. 
Všichni čekají až přijde pan Šimša a odemkne kapličku, 
společně pak zapálí svíčky a připraví se na zvonění. Přesně 

ve dvanáct chytnou 
za jeden provaz a 
rozezní se zvon. Při 
tomto setkání poho-
voří, jaký byl týden, 
pak si popřejí dobrou 
chuť k obědu a slíbí si 
na viděnou příští ne-
děli. Děkujeme tímto 
panu Šimšovi za pra-
videlné zvonění, péči 
o kapličku a obci za 
její nedávnou rekon-
strukci.

Jana Baková
Vrňáková
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DIVADLO POSTUPICE
Limonádový Joe po 10ti letech

Limonádový Joe nezklamal ani po 10ti letech. Dámy si po-
řídily nové kostýmy, pánové nové zbraně, Standa dokonce 
nového koně. Ale jinak zůstalo téměř vše při starém. Až na 
hudbu. Tu jsme pojali velkoryse – zahrál nám opět Lahvá-
tor. Díky nim jsme mohli zařadit nově i píseň Funebráckou. 
Soubor jsme oživili mladými tvářemi – herci juniory (Lucie 
Čadková, Simona Filandrová, Natálie Šetková jako tanečni-
ce, Jan Pavel Jíša jako barman). Další obsazení bylo téměř 
identické, jen Jirka Kladiva a Honza Průcha se přesunuli od 
kovbojů do kapely a v kovbojském nastoupil Míra Vender a 
Jarda Andr. Tornádo je stále svůdná Marta Filandrová, Doug 
Badman přesvědčivý Petr Suchý. Padoucha Horáce hraje je-
dinečně Václav Šesták, Micheala Šetková jako Winnifred a 
Zdeněk Janů jako její otec se ani trochu nezměnili a udrželi 
si vzhled i váhu. Limonádový Joe je opět Standa Šetek, jedi-
ný kladný hrdina našeho souboru. Míra Fürbacher, který si 
váhu neudržel (soudě podle nových kalhot), si střihl svého 
tradičního kovboje. Barové tanečnice jsou kromě mladých 
tváří i Jana Fürbacherová, Blanka Jíšová, Marcela Nová, Eva 
Venderová a Monika Zachová. Michal Brož kapelu doplnil 
o Jirku Pekaře, benešovskou posilu. A hele, až teď si uvě-
domuji, že změn je hodně. Když připočítám jinou scénu a 
pohyblivé kulisy – vytvořili jsme vlastně nové představení. 
A to je skvělé! Děkuji všem hercům, že opět snášeli mé řva-
ní a nervozitu při zkouškách a divákům, že nás opět úžasně 
podporují.
Z vybraných peněz v minulém roce jsme opravili šatnu 

pod jevištěm. Je to zcela nová, reprezentativní místnost. 
Máme z ní radost. Přijďte se podívat.

Za Ochotnický divadelní spolek Blanka Jíšová

Tradiční 

ŠTĚDROVEČERNÍ PŘEDSTAVENÍ
se zpěvem koled hrají děti

v kostele Sv. Martina 24.12. od 15 hodin.

VÁNOČNÍ JARMARK 2019
Netradičně týden před začátkem adventu, a zároveň na 
druhou posvícenskou neděli, se konal Vánoční jarmark. 
Namísto posvícenských koláčů se 
však na jarmarku dalo koupit vše, co 
souvisí s Vánocemi. Adventní věnce, 
jmelí, ozdoby na stromeček, nazdo-
bené perníky i teplý svařáček nebo 
medovina. Činily se také školní děti, 
nejenže připravily pro všechny krátké 
pásmo vánočních básniček a písni-
ček, ale vyrobily i spousty krásných 
vánočních předmětů. Ty bylo možné 
zakoupit ve třech stáncích a bylo vi-
dět, že děti si s nimi daly práci a ba-
vila je. Všechny gurmány na jarmarku 
zajisté potěšil návrat zabijačkových 
výrobků od řezníka z Načeradce- o 
jitrnice, jelítka i tlačenky byl opravdu 
velký zájem.
Odpoledne uteklo v dobré náladě 
všem jako voda. 

Krásné a poklidné Vánoce přeje všem jménem Záškoláka  
Štěpánka Tůmová



Postupický zpravodaj   PROSINEC  2019

     9

HOUBAŘSKÉ OKÉNKO
I v zimním období si můžeme pěkně zahoubařit a pochut-

nat na čerstvých houbách. Lze najít houby nejen chuťově 
výborné, zároveň i léčivé. Tentokrát se ale vydáme hlavně 
do úvozů, porostů podél potoků, zaměříme se na padlé a 
polorozpadlé kmeny vrb, olší, keře bezů, ulomené větve a 
pařezy topolů. Nejznámějšími zimními houbami jsou určitě 
šedá až šedomodrá hlíva ústřičná a bílá hlíva plicní. Jsou v 
podstatě nezaměnitelné, chuťově výborné, využitelné všemi 

způsoby. V přírodě nalezené jsou určitě mnohem lepší než 
ty koupené, vypěstované na substrátu a chemicky ošetřené. 
Hlívě ústřičné podobný pařezník pozdní má zelenou, žluto 
až hnědoolivovou barvu. Není stejně chutný, ale je krásný. 
Vynikající a nezaměnitelná je penízovka sametonohá, větši-
nou drobná houba s oranžovou hlavou. Určíme ji bezpečně, 
v dospělosti má doslova sametově hnědě huňatou nožku. 
Na živých i odumírajících bezových keřích najdeme ucho 
jidášovo neboli boltcovitku. Většinou houbu drobnou, ale 
vyrůstá v trsech nebo dlouhých řadách, takže úlovek bývá 
slušný. Občas lze ale najít i veliké plodnice, hodně vzácně 
jsou bílé. Chuť ucha je sice nevýrazná, vše ale vynahrazu-
je zajímavý vzhled a obsah zdraví prospěšných látek. Na 
loukách a pastvinách nás mohou překvapit kruhy poměrně 
mohutných hub se světlými hlavami. Jde o velmi chutné 
čirůvky dvoubarvou, špinavou nebo fialovou, která roste i v 
různých lesích. Nacházíme je většinou v tzv. „čarodějných 
kruzích“, což způsobuje rovnoměrně se rozrůstající pod-
houbí. Často jde o kruhy přerušované, ovšem někdy téměř 
dokonalé a o průměrech i 10 metrů. Takže stačí vysbírat 
jeden kruh a máme plný košík. Z nejedlých hub pak stojí 

za zmínku hezká strmělka přehrnutá s oranžově až červeně 
zbarveným nálevkovitým kloboukem. Velkou výhodou zim-
ního houbaření je, že nerostou houby jedovaté.
Zajímavostí je, že penízovce sametonohé neublíží mírný 

mráz a roste i pod sněhem. Ostatní houby nám případný 
mráz prostě zakonzervuje. Platí ale, že nesbíráme houby 
vícekrát rozmrzlé, což ostatně poznáme na jejich zplihlém 
vzhledu. U všech těchto zmiňovaných hub byla prokázána 
řada léčivých účinků. Nelze vypsat krátce, takže jen obecně: 
protibakteriální, protirakovinné, snižují hladinu cholestero-
lu, cukru v krvi, posilují imunitu. Podrobnosti lze snadno 
najít v odborné literatuře. 
A pro zájemce dva osvědčené recepty.
Rizoto ze zimních hub: na másle osmažíme cibuli, čes-

nek, slaninu a tymián. Přidáme čerstvé houby a případně i 
trochu sušených, které jsme nechali namočené půl hodiny 
v horké vodě (dodají silnější houbové aroma). Přisypeme 
rýži a za stálého míchání vše vaříme a mícháme asi 5 mi-
nut. Pak postupně přiléváme horký vývar (množství výva-
ru odpovídající vodě potřebné k uvaření rýže) a použijeme 
také vodu, ve které byly namočené sušené houby, osolíme a 
opepříme. Vývar přiléváme postupně až do změknutí rýže. 
Nakonec vmícháme nasekanou hladkolistou petrželku a po-
dáváme se strouhaným sýrem. 
Polévka z hlívy ústřičné: na sádle osmažíme cibuli, česnek, 

mletou červenou papriku a drcený kmín. Přidáme na prouž-
ky pokrájenou červenou papriku a čerstvou hlívu. Zalijeme 
horkým zeleninovým vývarem nebo vodou a povaříme asi 
20 minut. Dle chuti dosolíme, přidáme, pepř, majoránku 
nebo libeček, můžeme i zahustit trochou mouky.
Přejeme vám zajímavé nálezy, příjemné chvíle na procház-

kách v přírodě a dobrou chuť!
Jiřina a Radek

SDH POSTUPICE
POŘÁDÁ

15. 2. 2020 od 11:00 HOD.

VEPŘOVÉ HODY
HUDBA : ZAJIŠTĚNA

VŠICHNI JSTE SRDEČNĚ ZVÁNI

Restaurace U Sokola a
Volejbalový oddíl Postupice

Vás zvou na:

SPORTOVNÍ PLES
v sobotu 29. 2. 2020 od 20 hodin

k tanci a poslechu hraje:

skupina TAHIMEL
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Pokračování ze strany 1
Prvním poštmistrem byl jmenován Karel Brýl. Nejdříve 

však musel složit služební přísahu a zaplatit kauci 200 zla-
tých. Místo poštmistra mu pak vynášelo 100 zlatých ročně 
a úřední paušál 20 zlatých. Z výše uvedeného je zřejmé, že 
funkce poštmistra na malých obcích tolik nevynášela a pro-
to byla většinou vykonávána jako vedlejší činnost, napří-
klad k obchodu či jiné živnosti. Nutno však podotknout, že 
funkce přinášela poštmistrovi v obci nejen plat, ale i velkou 
vážnost a s tím spojené další výhody.
Pro zajímavost uvádím, že ve služební přísaze musel pošt-

mistr přísahat před všemohoucím Bohem věrnost císaři 
Františku Josefovi I., dále slíbit loajalitu, poslušnost, do-
držování zákonů, nařízení a zachovávání služebního tajem-
ství. Přísaha pak končila podpisem poštmistra a dvou jeho 
nadřízených.
Poštmistr Brýl byl po čtyřech letech zbaven funkce a úřad 

dočasně převzal administrátor Krása. Po něm byl do funk-
ce oficielně jmenován obchodník Vilém Mootz, který tuto 
funkci poštmistra vykonával ke své živnosti. Za jeho služby 
došlo k významné změně pro obec v roce 1890, bylo za-
vedeno telegrafní spojení. Vilém Mootz vedl poštu až do 
svého odchodu do důchodu.
Dalším poštmistrem se stala v roce 1915 dcera V. Mootze 

a to Josefa Mootzová. Obecní kronika v tomto období uvá-
dí, že na poště sloužili tři listonoši od vojny osvobození. 
Zajímavý je i postřeh uvedený v obecní kronice v souvislosti 
s I. světovou válkou:
„V neděli býval hrozný shluk lidí před vydáváním došlých 

psaní. Každý dychtivě čekal alespoň lístek od svého drahé-
ho z vojny. Všedního dne byla zase pošta přeplněna zásilka-
mi, hlavně s chlebem, posílanými za vojáky.“
Od 15. 1. 1918 byla zavedena poštovní jízda, která spojo-

vala pošty Benešov, Postupice a Popovice, kde již od 24. 10. 
1904 také fungovala pošta. To se událo již v době, kdy byla 
postupická pošta přestěhována do čp. 87.
V obecní kronice, která je vzácným zdrojem informací, je 

rovněž uvedeno, že pošta se měla velmi k světu. Např. V 
roce 1921 bylo na poště podáno 2551 balíků, 7188 reko-

mand a 594 telegramů. Denně docházelo k poště také 122 
výtisků novina a časopisů.
Od roku 1924 byla pošta připojena k telefonní síti, v té 

době byly v obci 4 tf.stanice, v roce 1938 to bylo 10 stanic.
V roce 1938 přebírá poštu poštmistr Jaroslav Vacek, který 

však byl téhož roku přeložen a na jeho místo nastupuje 
Josef Švejnoha. Obecní kronika uvádí i další zajímavý údaj 
o počtu rádií v obci. V roce 1937 to bylo 100 přijímačů a v 
roce 1938 již 123 rádií.
Dalším z řady poštmistrů byl Josef Lidmila, ten v roce 

1950 odchází na úřednické místo k poště Benešov. Od 1. 
listopadu je do funkce poštmistra jmenován Antonín Jirá-
sek. Řídí poštu do února 1956, kdy také on odchází k poště 
Benešov. Zde se v roce 1963 stává provozním náměstkem 
Okresní správy spojů. Funkci pak vykonává 21 let, až do 
odchodu do důchodu v roce 1984.
Po Ant. Jiráskovi přebírá poštu Jiří Strejček. Za jeho pů-

sobnosti se pošta přestěhovala s nevyhovujících prostor 
domu čp. 87 do budovy čp. 128. Zde sídlí dosud. Poštmistr 
Strejček odchází 10. 7. 1961. Po něm přichází od 1. 1. 1962 
poštmistr Václav Šesták. Na poště s ním pracují u přepážky 
a tf. přepojovače Jana Mládková a Alena Průchová (Tampi-
erová).
S odchodem Václava Šestáka do důchodu dochází na mís-

tě vedoucích pošt k častému střídání. Byla tu Marie For-
manová z Louňovic (1970-1972), Eva Baloušková (1972-
1974), Johana Stodolová (1974-1975), Jana Blažková 
(1976-1977) a Alena Tampierová (1978).
Mezi poštmistry jsou, zvláště v posledních letech, hodně 

zastoupeny ženy. Proto je na tomto místě vhodné pozna-
menat, že první ženou v českých zemích, která vykonáva-
la službu poštmistra, byla v roce 1869 Pavlína Weiserová 
(1836 - 1905) v nedalekém Neveklově. Aby mohla žena vy-
konávat poštovní službu, musela dosáhnout věku nejméně 
18 let, mít přiměřené vzdělání a zachovalou pověst. Samo-
zřejmostí pak byla praktická znalost poštovního oboru, slo-
žení předepsané zkoušky a služební přísahy.
Od července 1980 přichází na poštu do funkce vedoucí 

pošty Ludmila Kotková, která odchází po 32 letech do dů-

RESTAURACE U SOKOLA
POŘÁDÁ

28. 12. 2019 OD 18:00HOD

PŘEDSILVESTROVSKÉ 
POSEZENÍ
HUDBA: ZAJIŠTĚNA

VŠICHNI JSTE SRDEČNĚ ZVÁNI

ZÁŠKOLÁK, z.s.
VÁS SRDEČNĚ ZVE NA

22. ÚNORA 2020
DĚTSKÝ KARNEVAL

od 13,30 hod. - tělocvična školy

14. BŘEZNA 2020 
SPOLEČENSKÝ PLES

od 20,00 hod. – Restaurace U Sokola
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chodu (2012). Během této doby došlo na poště k mnohým 
změnám a událostem:
• byla zrušena manuální telefonní ústředna. Všichni 
tf.účastníci si již mohli přímo vytáčet požadované tf. čísla, 
aniž by museli volat přes poštu v Postupicích.
• v březnu 1980 byl poště přidělen služební automobil a za-
vedeno motorizované doručování. Doručovací obvod pošty 
byl rozšířen o 4 obce od pošty Chotýšany a o 9 obcí od 
pošty Popovice.
• přímo k revoluční změně došlo 28.6.1999, kdy byl na poš-
tu dodán počítač vybavený programem APOST. Dříve ručně 
vyhotovované doklady a uzávěrky byly již do centrály zasí-
lány online počítačovou sítí.
• v roce 2004 (4.5.) byla na poště zaznamenána i nepříjem-
ná událost a to přepadení pošty.
• postupická pošta se zviditelnila i mezi filatelisty a sběra-
teli.

Nejdříve to bylo 18. 1. 1997, kdy u příležitosti Internati-
onal Congressu AICR byla na zámku Jemniště uskutečně-
na přeprava listovních zásilek balónem. Podaná psaní byla 
poštou Postupice orážena krásným příležitostným denním 
razítkem vyhotoveným výhradně pro tuto akci Českou poš-
tou. Obdobná přeprava balónem byla uskutečněna ještě 
23. 5. 2008 a to v režii Filatelistického klubu Benešov.
Dne 31. 8. 1996 byla u příležitosti 130. výročí pošty vyda-

ná Českou poštou příležitostná dopisnice s přítiskem erbu 
obce. K výročí byl vydán i pamětní list se stručnou historií 
pošty. Dopisnice je v současné době cennou raritou mezi 
sběrateli.
Po odchodu paní Kotkové do důchodu se na místě vedou-

cí pošty vystřídala Petra Steinerová (9/2012-9/2013), Ja-
roslava Fořtová, (9/2013-2/2014), Radka Hübnerová (1. 3. 
2014 -31. 12. 2017) a zatím poslední je Alena Fučíková z 
Mladé Vožice od r. 2018 doposud.
Během let se na poště vystřídala i řada poštovních úřed-

nic, které obsluhovaly telefonní manuální ústřednu spolu 
s listovní a balíkovou přepážkou. Byla to Alena Průchová 
(Tampierová), Jana Mládková, Milena Nádvorníková, Emilka 
Slabá, Alena Ondráková, Marie Švejdová, Anna Zimmlová, 

Johana Stodolová, Marie Novotná, Jana Macháčková a Vác-
lava Dědová. Jejich práce nebyla vůbec snadná, pracovnice 
musela nejen obsluhovat příchozí zákazníky, ale při tom se 
sluchátky na uších spojovat i telefonní hovory. U přepáž-
ky tak bylo často velmi rušno až hlučno, neboť telefonní 
aparáty v té době nebyly jako dnes. Tf. účastník měl doma 
telefon s kličkou a připojenou baterií. Pokud potřeboval s 
někým hovořit, volal poštu, tj. musel zatočit kličkou, tím vy-
volaný elektrický impuls shodil u přepážky na poště klapku 
označenou číslem. Tak pracovnice pošty poznala, který tf. 
účastník něco potřebuje, ohlásila se, zjistila jaký tf. hovor je 
požadován a hovor spojila. Následně ještě tento hovor za-
psala na tzv. záznamní lístek. Uvedla, kdo volal, koho volal, 
jak hovor dlouho trval a také kolik korun hovor stál. Aby 
mohla uvést správnou cenu tf. hovoru, musela sledovat dél-
ku hovoru. Proto mohla do probíhajícího hovoru vstupovat 
tzv. „kyprem“ a dotazovat se volajících, zda ještě hovoří, 
či byl hovor již ukončen. Pamětníci si jistě vzpomenou na 
hlášky spojovatelek typu: „Mluvíte?“ „Nesu Vám tady ten 
hovor.“ „Nesu Vám tu Prahu.“ „Mluvte, hovor je spojen.“ 
nebo „Končete hovor, volá Vás meziměsto.“ Pro pracovnice 
to nebyla opravdu lehká služba, zvláště v případech, kdy 
nedočkavý tf. účastník stále doma točil kličkou aparátu. Na 
poště pak tf. přepojovač doslova drnčel. Ti největší nedo-
čkavci dokonce z domova doběhli až na poštu a tam tf. 
spojení okamžitě vyžadovali. Z pohledu dnešní doby se tyto 
skutečnosti o telefonním provozu již zdají naprosto neuvě-
řitelné.
Důležití však byli na každé poště nejen poštovní úředníci, 

ale také listonoši (doručovatelé). Ti měli velký vliv na dobré 
fungování celé pošty a spokojenost zákazníků. Jejich náplní 
práce nebylo jenom doručování, ale zajišťovali například i 
ranní službu, při které před otevřením pošty museli zatopit 
v kamnech, nanosit otop a provést úklid. Jejich povinností 
rovněž bylo přinášet na poštu denně od přijezdivšího poš-
tovního kurzu (auta) poštovní pytle se zásilkami a balíky. 
Odpoledne zase předávali přijaté zásilky poštovnímu kurzu 
(autu). Mnozí doručovatelé museli na svých okrscích denně 
překonávat velkou vzdálenost a to za každého počasí. Byli 
to doslova znalci svého oboru, znali každou cestu i pěšinku 
a zejména všechny obyvatele vesnic, osad i samot. Nestá-
valo se, že by nedoručili nějaké psaníčko, či balíček, i když 
byla adresa nepřesná či zkomolená. Z těchto důvodů rád 
uvádím jména některých z nich, kteří ještě existují ve vzpo-
mínkách pamětníků. Vystřídala se jich zde celá řada:
Antonín Boháček, Antonín Průcha, Ladislav Mládek, Jan 

Brunner, Václav Šesták, Zdeněk Nádvorník, Jan Kulík (zva-
ný Večerníček), Václava Václavíková, Květoslava Mašínová, 
Anděla Neprašová, Daniela Říhová, Marie Tůmová.
Jak bylo výše uvedeno, poslední vedoucí pošty v dlouhé 

řadě poštovních zaměstnanců je od roku 2018 Alena Fučí-
ková z Mladé Vožice. Pošta v Postupicích tedy funguje na-
dále a je stále i po 150 letech důležitou institucí pro obča-
ny. Kromě nabídky různých služeb, produktů a zboží je pro 
místní obyvatele i místem vzájemného potkávání. Přejme jí, 
aby tomu tak bylo nadále.
Autor tohoto článku, který sám na středočeských poštách 

pracoval 43 let, děkuje zejména Ludmile Kotkové, Aleně 
Tampierové, kronikáři Jiřímu Šestákovi a Poštovnímu mu-
zeu v Praze za spolupráci.

František Šimon - Jiří Šesták



O b e c  P o s t u p i c e  •  T e l .  3 1 7  7 9 6  2 2 0  •  p o s t u p i c e @ c h o p o s . c z  •  w w w . o b e c p o s t u p i c e . c z

Postupický zpravodaj je občasníkem obecního úřadu v Postupicích, vychází 4x ročně, distribuce je zajištěna zdarma do všech domácností na Postupicku.
Číslo 66 vyšlo 13. PROSINCE 2019 v Postupicích • Redakční rada: Ing. Jiří Sternberg (postupice@chopos.cz), Miloslav Půta (Miloslavputa@seznam.cz), 
Jana Jíšová (jana.jisova@zspostupice.cz), Jiří Šesták (sestakpostupice@seznam.cz), Jiří Maršíček (jmarsicek@seznam.cz), 
Anna Půtová (a.pauleova@email.cz) • Grafické zpracování / layout: Jiří Malý (jiri.d.maly@seznam.cz)

Příspěvky je možné předávat do kanceláře obecního úřadu (pokud možno v elektronické podobě) nebo zaslat emailem na adresu postupice@chopos.cz.
Uzávěrka příspěvků do dalšího čísla bude 29. ÚNORA 2020 • Postupický zpravodaj je zapsán do evidence periodického tisku pod ev. číslem MK ČR E 19969.

Postupický zpravodaj   PROSINEC  2019

HISTORICKÉ SNÍMKY A SOUČASNOST
V Chalupách u dolního mostu stál domek rodiny Masojídkových. Foto z 30. let. Dnes je v těchto místech chatová oblast.

Pohled v roce 2019. 

Foto archív Jiří Šesták

Foto Jiří Maršíček


